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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Nadzwyczajnej do spraw zmian w kodyfikacjach 
(nr 2)
26 stycznia 2012 r.
Komisja Nadzwyczajna do spraw zmian w kodyfikacjach, obradująca pod prze-
wodnictwem posła Krzysztofa Kwiatkowskiego (PO), przewodniczącego 
Komisji, rozpatrzyła: 

– wniosek o poszerzenie składu prezydium Komisji,
– wniosek o powołanie podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia 
rządowego projektu ustawy o zmianie ustawy – Kodeks cywilny (druk 
nr 74).

W posiedzeniu udział wziął Jarosław Dłużniewski sędzia delegowany w Departamencie Legislacyj-
no-Prawnym Ministerstwa Sprawiedliwości.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Agnieszka Grybska i Sylwia Chojecka 
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Witam państwa bardzo serdecznie na posiedzeniu Komisji nadzwyczajnej do spraw 
zmian w kodyfikacjach. Czy do zaproponowanego… Przepraszam, wpierw na podstawie
listy obecności stwierdzam wymagane kworum. Czy do zaproponowanego porządku ob-
rad ktoś ma jakieś uwagi? Nie słyszę.

Uznajemy, że porządek dzienny został przyjęty.
Przechodzimy do punktu pierwszego – rozpatrzenie wniosku o poszerzenie składu 

prezydium Komisji. Jak państwo wiedzą, na ostatnim posiedzeniu Komisji dokonywali-
śmy wyboru wiceprzewodniczących. Wtedy m.in. przedstawiciele Ruchu Palikota wska-
zali na to, że przy tej wielkości klubu w ogólnym parytecie składu Komisji zakłócona 
jest reprezentatywność. Pani marszałek Kopacz przyjęła ten argument. Mamy w związ-
ku z tym zgodę na rozszerzenie składu prezydium.

Dlatego otwieram możliwość dokonywania zgłoszeń kandydatów do składu prezy-
dium Komisji. Mówię oczywiście o dodatkowym stanowisku wiceprzewodniczącego. Czy 
ktoś z Ruchu Palikota chce dokonać zgłoszenia kandydatury? Prosimy bardzo.

Ja w takim razie dokonuję zgłoszenia pani poseł Zofii Popiołek. Czy pani poseł wyra-
ża zgodę? Z najwyższym uznaniem dla doświadczenia i pełnym szacunkiem dla możli-
wości wzbogacenia pracy prezydium Komisji.

Poseł Zofia Popiołek (RP):
Zgadzam się.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś inne kandydatury? Nie słyszę.

Przystępujemy do procedury powołania wiceprzewodniczącego Komisji. Zostaje ogło-
szona kandydatury pani Zofii Popiołek. Kto jest za? Proszę o podniesienie ręki. (16) Kto
jest przeciwny? (0) Kto się wstrzymał? (1)

Gratulujemy nowo wybranej przewodniczącej. Bardzo ciepło zapraszam obok siebie.
Proszę państwa, punkt drugi to rozpatrzenie wniosku o powołanie podkomisji nad-

zwyczajnej do rozpatrzenia rządowego projektu ustawy o zmianie ustawy – Kodeks cy-
wilny (druk nr 74). Przypomnę państwu, w zasadzie część poinformuję, a części przy-



4                        j.s.

PEŁNY ZAPIS PRZEBIEGU POSIEDZENIA:  
KOMISJI NADZWYCZAJNEJ DO SPRAW ZMIAN W KODYFIKACJACH (NR 2)

pomnę – ci z państwa, którzy pracowali w poprzedniej kadencji Sejmu w tej Komisji 
wiedzą, że już się ona tym projektem zajmowała. Komisja nie zdążyła wtedy ukończyć 
pracy nad tym projektem. W tym momencie poproszę pana posła Kozdronia, żeby krót-
ko przypomniał istotę projektu nad którym wtedy pracował, a później powołamy podko-
misję do pracy nad tym projektem.

Poseł Jerzy Kozdroń (PO):
Panie przewodniczący, pozwoli pan, że ja to zaszczytne wyróżnienie przekaże stronie 
rządowej, która przedstawi ten projekt. Ja nie jestem w stanie tak dobrze i dogłębnie 
tego projektu zaprezentować.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Pierwsze czytanie, przypomnę, że oczywiście już się formalnie odbyło, ale proszę bardzo 
przedstawiciela ministerstwa o krótkie przypomnienie istoty projektu.

Sędzia delegowany w Departamencie Legislacyjno-Prawnym Ministerstwa Sprawie-
dliwości Jarosław Dłużniewski:

Sędzia Jarosław Dłużniewski, Departament Legislacyjno-Prawny. Tak jak przewodni-
czący wyjaśnił, projekt, który będzie poddany pracom państwa Komisji był już wcześniej 
opracowany w trakcie poprzedniej kadencji Sejmu. Projekt ustawy o zmianie ustawy 
– Kodeks cywilny, który mam tutaj zaszczyt państwu pokrótce zaprezentować, nie zmie-
nia zasadniczych rozwiązań zawartych w k.c. dotyczących uzyskania przed przedsię-
biorców przesyłowych tytułu prawnego do korzystania z urządzeń przesyłowych, któ-
rych koszty budowy poniosła inna osoba. Są to rozwiązania odnoszące się do służebno-
ści przesyłu – od art. 305¹ do 3054. Rządowy projekt ustawy o zmianie ustawy – Kodeks 
cywilny (druk nr 74) uszczegóławia obowiązujące rozwiązanie. Celem nowelizacji jest 
wprowadzenie regulacji, które wyeliminują wątpliwości interpretacyjne i będą stanowić 
podstawę normatywną rozstrzygania zagadnień prawnych powstających na tle złożo-
nych stanów faktycznych związanych z koniecznością korzystania przez przedsiębior-
ców przesyłowych z urządzeń przesyłowych. Projekt ustawy normalizuje również formę 
zasiedzenia wszelkich służebności przesyłu. Może tutaj już nie będę omawiał…

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Nie, nie. Przed nami długa praca.

Sędzia delegowany w departamencie MS Jarosław Dłużniewski:
W tym przedmiocie właśnie będzie obracać się propozycja ustawy. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Dziękuję bardzo. Czy ktoś do przedstawiciela Ministerstwa Sprawiedliwości ma jakieś 
pytania? Jeżeli nie, to przechodzimy do punktu – powołanie podkomisji.

Proszę państwa, wpierw musimy ustalić wielkość podkomisji, też w trybie uchwały 
Komisji. Jeżeliby państwo wyraziliby zgodę, to z uwagi na to, że projekt ten był wcze-
śniej poddawany intensywnej pracy w podkomisji, zaproponuję skład podkomisji nad-
zwyczajnej w liczbie 9 członków Komisji. Czy są inne propozycje?

Poseł Stanisław Szwed (PiS):
Tylko pytanie jeszcze zanim powołamy podkomisję. Czy powołujemy ją tylko do tego 
projektu, czy powołujemy…

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Na razie tylko do tego projektu. Ja będę rozmawiał w późniejszym okresie z panią mar-
szałek o stałych podkomisjach, ale na razie to jest podkomisja do tego projektu.

Nie słyszę innych propozycji. Kto z członków Komisji jest za powołaniem tej podko-
misji w składzie 9-osobowym? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał?

Przyjęliśmy to jednomyślnie.
Teraz otwieram możliwość zgłaszania kandydatur. Jeżeli państwo pozwolą, może 

to usprawni wybór, ale oczywiście to w żaden sposób nie ogranicza członków Komisji 
– w gronie posłanek i posłów z PO i z PSL przygotowaliśmy 5 kandydatur, żeby zacho-
wać parytet. Jeżeli państwo uznają, że chcielibyśmy dokonywać wyboru z szerszej listy, 
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to oczywiście zgodnie z regulaminem możemy robić wszystko. Takie 5 kandydatur z na-
szej strony za chwilę będzie przedstawionych i zgłoszonych. Oczywiście będę też prosił 
o zgłoszenia ze strony przedstawicieli innych klubów. Wstępny sygnał – nie wiem, czy 
państwo go podtrzymują – miałem taki, że niewykluczone, iż PiS zgłaszałby 2 przed-
stawicieli i niewykluczone, że Solidarna Polska zgłosiłaby swojego przedstawiciela. Py-
tanie będzie wtedy także kierowane do klubu Ruch Palikota. Powtórzę jeszcze raz, to 
nas oczywiście nie ogranicza. Ja wykonałem taką pracę, żeby ewentualnie usprawnić 
procedowanie.

Poseł Stanisław Szwed (PiS):
Chciałem zgłosić w imieniu klubu Prawo i Sprawiedliwość dwie kandydatury: pani po-
seł Barbary Bartuś i pana posła Marka Asta. W poprzedniej kadencji również pracowali 
w tej podkomisji.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Czy Ruch Palikota zgłasza kandyturę?

Poseł Zofia Popiołek (RP): 
My zgłosimy posła Michała Kabacińskiego.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Pan Michał Kabaciński. Czy Solidarna Polska?

Poseł Bartosz Kownacki (SP):
Dziękuję.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Ja mam taką informację…

Głos z sali:
Jeszcze nie ma tej posłanki…

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Ale jest jej zgoda, rozumiem? W kontekście pani Barbary Bartuś. Za chwilę zresztą po 
kolei będę pytał. Zapytam teraz panie i panów posłów z Platformy. Mam wstępne zgło-
szenie – za chwilę oczywiście będę pytał czy potwierdzają zgodę – następujących kandy-
datur państwa posłów: Witold Pahl, Borys Budka, Jerzy Kozdroń, Robert Kropiwnicki 
i Zenon Durka.

Teraz po kolei zapytam te osoby. Listy jeszcze nie zamykamy, bo mamy 8 zgłoszeń. 
Pani Barbara Bartuś wiem, że…

Poseł Stanisław Szwed (PiS):
Wyraziła zgodę.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Pan Marek Ast?

Poseł Marek Ast (PiS):
Tak jest.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Dziękuję. Pan Michał Kabaciński?

Poseł Michał Kabaciński (RP):
Wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Dziękuję bardzo. Pan Witold Pahl?

Poseł Witold Pahl (PO):
Wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Pan Borys Budka?
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Poseł Borys Budka (PO):
Tak, wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Dziękuję. Pan Jerzy Kozdroń?

Poseł Jerzy Kozdroń (PO):
Zgadzam się.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Pan Robert Kropiwnicki?

Głos z sali:
Kolega się zgadza.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Dobrze. Pan Zenon Durka?

Poseł Zenon Durka (PO):
Tak, wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
O sprawności pracy części przedstawicieli Platformy porozmawiamy po posiedzeniu.

Przypomnę, że jest 8 zgłoszeń na 9 miejsc. Czy są jeszcze jakieś kandydatury?

Poseł Jerzy Kozdroń (PO):
Z tego co wiem, to klub SLD nie jest reprezentowany.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Ja bardzo serdecznie zapraszam. Troszkę rozmawiałem wcześniej i wydawało, że wtedy…

Poseł Małgorzata Sekuła-Szmajdzińska (SLD):
Nie, rozmawialiśmy o karnych sprawach wówczas.

Poseł Jerzy Kozdroń (PO):
Pani poseł, bardzo prosimy, bo to jest w każdych pracach bardzo potrzebne…

Poseł Małgorzata Sekuła-Szmajdzińska (SLD):
Tak, oczywiście wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Mamy 9 kandydatur. Czy ktoś chce dokonać jeszcze jakiś zgłoszeń? Zamykamy listę.

Procedura dopuszcza głosowanie łączne w przypadku 9 kandydatur na 9 miejsc. Kto 
z pań i panów posłów jest za powołaniem podkomisji w przedstawionym przeze mnie 
składzie? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał?

Jednogłośnie – podkomisja została powołana.
Czy coś jeszcze teraz powinniśmy dopełnić? Formalnie zamykamy posiedzenie Ko-

misji, jednocześnie prosząc członków nowo powołanej podkomisji, żeby pozostali na sali 
i z pomocą pracowników Komisji od razu się ukonstytuowali, czyli wybrali przewodni-
czącego i wiceprzewodniczącego podkomisji. Dziękuję.


